

**ԵՊՀ ռեկտոր, ՀՀ ԳԱԱ թղթակից անդամ,
«Գիտական Արցախ» պարբերականի խմբագրական խորհրդի նախագահ,
պատմական գիտությունների դոկտոր, պրոֆեսոր ԱՐԱՄ ՍԻՄՈՆՅԱՆԻ
ՈՂԶՈՒՅՆԻ ԽՈՍՔԸ**

Հարգելի՛ ընթերցող,

«Արցախի երիտասարդ գիտնականների և մասնագետների միավորում» (ԱԵԳՄՄ) հասարակական կազմակերպությունը, չնայած երիտասարդ տարիքին, Արցախի հասարակական դաշտում աչքի է ընկնում բավականին հասուն և ծանրակշիռ գիտակրթական գործունեությամբ: «Գիտական Արցախ» պարբերականը կազմակերպության միջազգային մակարդակի գիտակրթական հատկանշելի նախաձեռնություններից է: Այն Երևանի պետական համալսարանի հետ տարիների համագործակցության նշանակալի արգասիքն է: Գիտական պարբերականն ամփոփում է 2018թ. սեպտեմբերի 13-16-ը Ստեփանակերտում ԵՊՀ-ԱԵԳՄՄ համագործակցությամբ իրականացված «Հայոց պետականության անցյալը, ներկան ու ապագան» 3-րդ միջազգային երիտասարդական գիտաժողովի արդյունքները:

Ուրախալի է, որ պարբերականի առաջին համարը լույս է տեսնում հոբելյանական 2018 թվականին և նվիրված է Հայաստանի առաջին Հանրապետության 100-րդ, Արցախյան շարժման 30-րդ ու Էրեբունի-Երևանի հիմնադրման 2800-րդ ամյակներին:

Այն, որ «Գիտական Արցախ» պարբերականում տեղ են գտել աշխարհի տարբեր երկրների ավելի քան յոթ տասնյակ երիտասարդ և կայացած գիտնականների աշխատանքներ, խոսում է նրա կշռի, դերի ու պահանջարկի մասին: Լիահույս ենք, որ տարիների ընթացքում հոդվածագիրները կդառնան Արցախի գիտության դեսպանները՝ միջազգային տարբեր հարթակներում ներկայացնելով Արցախի Հանրապետության իրավունքներն ու շահերը:

ՀՀ բարձրագույն որակավորման կոմիտեի պահանջներին համապատասխանող այս գիտական պարբերականը միջազգային հարթակներում գիտության միջոցով Արցախը ճանաչելի դարձնելու և արցախյան հիմնախնդիրն օբյեկտիվ տեսանկյունից ներկայացնելու առաքելություն ունի. ուստի բարի երթ և հետագա հաջողություններ եմ մաղթում նորընծա գիտական պարբերականին:

WELCOME MESSAGE

of YSU Rector, Corresponding Member of the National Academy of Sciences of the Republic of Armenia, Chairman of the Editorial Council of the Journal «Scientific Artsakh», Doctor of History, Professor ARAM SIMONYAN

Dear reader,

Despite the young age, «The Union of Young Scientists and Specialists of Artsakh» (UYSSA) NGO is distinguished in the public field of Artsakh by a fairly mature and solid scientific and educational activity. Among the notable scientific and educational initiatives of the international level is the journal Scientific Artsakh. It is the fruit of cooperation over the years with Yerevan State University. The scientific publication summarizes the 3rd International Youth Scientific Conference «The Past, Present and Future of the Armenian Statehood» jointly organized by YSU and UYSSA from September 13 to September 16, 2018 in Stepanakert.

It is gratifying that the first issue of the magazine is published in the jubilee year 2018 and is dedicated to the 100th anniversary of the First Republic of Armenia, the 30th anniversary of the Artsakh movement and the 2800th anniversary of the founding of Erebuni-Yerevan.

The fact that more than seventy scientific works of young and accomplished scientists have found a place in the journal «Scientific Artsakh» testifies to its weight, role and relevance. We are confident that over the years, the authors of the articles will become ambassadors of the Artsakh science, presenting the rights and interests of the Artsakh Republic at various international platforms.

This scientific publication, which complies with the requirements of the Higher Attestation Committee of the Republic of Armenia, is intended to make Artsakh recognizable at international platforms through science and present the Artsakh problem in an objective way. Therefore, I wish the newly created scientific journal a good journey and further success.

ПРИВЕТСТВЕННОЕ ПОСЛАНИЕ

**ректора ЕГУ, члена-корреспондента НАН Республики Армения,
председателя редакционного совета журнала «Научный Арцах»,
доктора исторических наук, профессора АРАМА СИМОНЯНА**

Уважаемый читатель!

Невзирая на юный возраст, общественная организация «Объединение молодых учёных и специалистов Арцаха» (ОМУСА) выделяется в общественном поле Арцаха достаточно зрелой и солидной научно-образовательной деятельностью. Среди заметных научно-образовательных инициатив международного уровня – журнал «Научный Арцах». Он является плодом сотрудничества на протяжении лет с Ереванским государственным университетом. Научное издание обобщает совместно организованную ЕГУ и ОМУСА с 13 по 16 сентября 2018 года в Степанакерте 3-ю международную молодежную научную конференцию «Прошлое, настоящее и будущее армянской государственности».

Отрадно, что первый номер журнала выходит в свет в юбилейном 2018-ом году и посвящен 100-летию Первой Республики Армения, 30-летию Арцахского движения и 2800-летию основания Эребуни-Ереван.

То, что в журнале «Научный Арцах» нашли место более семидесяти научных работ молодых и состоявшихся ученых, говорит о его весе, роли и востребованности. Уверены, что с годами авторы статей станут послами науки Арцаха, представляя на различных международных площадках права и интересы Республики Арцах.

Данное научное издание, соответствующее требованиям Высшего аттестационного комитета Республики Армения, призвано сделать узнаваемым Арцах на международных площадках посредством науки и представлять арцахскую проблему объективным образом. Поэтому желаю новосозданному научному журналу доброго пути и дальнейших успехов!